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Бројка седмице

200
дронова је поводом 9. јануара, Дана Репу-

блике Српске, на небу изнад Бањалуке пр-
иредило свјетлосно - умјетнички спектакл у 
част 32. рођендана Републике.

НОВОСТИ

Градоначелник Милорад Симић уприличио је у 
петак пријем за новог командира Полицијске станице 
Дервента Славишу Павловићa и његовог претходника 
Миломира Балатуновића који сада руководи Пол-
ицијском станицом Брод.

Из Градске управе саопштили су да је овај пријем 
био и прилика да се искаже захвалност Балат-
уновићу и уручи симболичан поклон у знак добре 
сарадње са Градском управом.

ДЛ

Пријем за новог и претходног 
командира Полицијске станице

Градска 
управа његује 
добру сарадњу 
са полицијом

Православну Нову годину 
на градском тргу Дервенћани 
су дочекали у одличној атм-
осфери уз концерт Јелене 
Томашевић, садржаје за на-
јмлађе, ватромет и кувано вино.

Прослава Нове године по 
јулијанском календару на 
Тргу православља традиција 
је која Дервенту већ годинама 

ставља у ред општина и гра-
дова широм Републике Срп-
ске, али и свијета које на овај 
начин дочекују ново љето. 

Организовани дочек који је 
обиловао садржајима отво-
рио је програм приређен за 

најмлађе суграђане који су се 
обрадовали дружењу са кл-
овновима и осликавању лица, 
а веома хладно вече загријао 
је концерт Јелене Томашевић. 

У поноћ се суграђанима об-
ратио градоначелник Мило-
рад Симић честитајући свим 
православцима ново љето.

- Поред међународних пр-

азника, у Дервенти организ-
ујемо и прославу правосла-
вне Нове године и то на ра-
дост свих православаца који 
његују своју традицију. Нас-
тојимо да сваке године, заје-
дно са сарадницима, уз пре-

дсједника „Просвјете“ и друге 
руководиоце јавних установа 
које су подржале организа-
цију овог догађаја, припр-
емимо богат садржај - казао 
је Симић пожеливши свим 

православним вјерницима, а 
посебно Дервенћанима, до-
бро здравље и пуно љубави у 

Новој години.
Као и ранијих година, орг-

анизацију дочека правосла-
вне Нове године на Тргу пр-
авославља изнијело је Срп-
ско просвјетно и културно 

друштво „Просвјета“, уз под-
ршку Туристичке организа-
ције, Народне библиотеке 

          Традиционална прослава   православне Нове године на отвореном окупила бројне суграђане

Молебан у Саборном храму
Православни вјерници, пола часа прије поноћи, 

присуствовали су молебану у Саборном храму Успења 
Пресвете Богородице, који је такође дио традиционалног 
дочека православне Нове године и прослављања Малог 
Божића.

Новим редовним годишњим усклађивањем пензије 
у Републици Српској од фебруара ће бити повећане 
за најмање девет одсто, најавио је директор Фонда 
за пензијско и инвалидско осигурање Младен Милић.

Ријеч је о усклађивању пензија у складу са Закон-
ом о пензијско инвалидском осигурању Републике 
Српске, а Милић је појаснио да се проценат ускла-
ђивања одређује у складу са подацима Републичког 
завода за статистику о расту просјечне плате и тро-
шкова живота у протеклој години.

- Самим тим очекујем да редовно годишње 
усклађивање пензија неће бити испод девет одсто. 
Протекла година је била најбоља у историји посто-
јања Фонда за пензијско инвалидско осигурање Реп-
ублике Српске. Могу да будем с правом поносан на 
све запослене и на остварене резултате јер сви 
показатељи које пратимо говоре у прилог томе - 
рекао је Милић за бањалучке медије.

ДЛ

Фонд ПИО
У фебруару 
нови раст 
пензија
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„Бранко Радичевић“ и Српске 
православне црквене опш-
тине Дервента, а под покров-

итељством Градске управе.
- Мир Божији, Христос се 

роди. Дервентска „Просвјета“ 

током протекле 2023. године 
организовала је низ култу-
рних и просвјетних маниф-

естација, а према традицији 
и дочек православне Нове 
године уз подршку града, на 

чему смо заиста захвални. 
Желим свим људима срећно 
и благословено ново 2024. 
љето Господње - рекао је пр-
едсједник дервентске „Пр-
освјете“ Далибор Ђекић.

По први пут у Дервенти на-
ступила је Јелена Томаш-
евић. 

- Много је лепо славити и 
имати повода за славље, а 

славимо живот, желимо сви-
ма добро здравље и да смо 
заједно са својим пород-

ицама. Честитам све пра-
знике, а посебно Нову годину 
и Мали Божић - рекла је То-
машевићева истакавши да су 

празници позив на заједни-
штво, што су Дервенћани и 
показали одзивом на органи-
зовани дочек православне 
Нове године.

Српска православна црква 
и вјерници 14. јануара прос-
лављају Нову годину и Мали 

Божић. Осим у Републици 
Српској, православна Нова 
година прославља се и у 
Србији, Црној Гори, Сјеверној 
Македонији, те Русији, Мол-

давији, Бјелорусији, Украјини, 
Грузији и Јерменији.       

А. Д.

          Традиционална прослава   православне Нове године на отвореном окупила бројне суграђане

  Дочек за 
памћење у з Јелену 

Томашевић и ватромет

Најмлађи 
суграђани 
уживали у 
посебном 
програму њима 
прилагођеном

 У поноћ 
небо изнад 

храма 
обасјао 

ватромет 
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Дом здравља Дервента пружа здравствене услуге 
пацијентима у складу са инструкцијама и препорукама 
Фонда здравственог осигурања РС и у околностима 
када је рад интегрисаног здравственог информац-
ионог система (ИЗИС) онемогућен у свим здра-
вственим установама.

Нагласили су то из Дома здравља истичући да изу-
зев нешто већих гужви и споријег рада нема већих 
проблема у пружању здравствене заштите.

- Пацијенти добијају потребне услуге, с тим да се 
рецепти, упутнице и слично издају у писаном облику 
на папиру. Захваљујемо се пацијентима на разум-
ијевању и стрпљењу - казали су из дервентске здр-
авствене установе.

Проблеми са радом ИЗИС-а јавили су се првих да-
на 2024. године и то због хакерског напада, а послије 
проведених безбједносних препорука, од ове седмице 
почело је постепено пуштање у рад овог система и то 
у оним здравственим установама које су испоштовале 
дате мјере.

Према одлуци Фонда здравственог осигурања ИЗИС 
ће најприје бити оспособљен у породичној медицини 
и хитним службама.

Замјеник градоначелника 
Дервенте Синиша Јефтић 
потписао је у Сарајеву уго-
вор о намјенском коришћењу 
донираних средстава од ст-
ране Федералног министарс-
тва расељених особа и из-
бјеглица и то за два пројекта 
у укупном износу од 140.000 
марака

Ради се о донацији по јав-
ном позиву „Изградња и са-
нација инфраструктурних и 
других објеката од значаја 
за ширу друштвену заједн-
ицу у мјестима повратка на 
простору БиХ у периоду 2022. 
и 2023. године“, саопштено 
је из Градске управе.

- Федерално министарство 
ће са 50.000 марака суфина-
нсирати изградњу канализ-

ационе мреже у насељу Ом-
ерагићи - Стевана Синђели-
ћа, а са 90.000 КМ биће по-
држана реконструкција са 
асфалтирањем пута Дерв-

ентски луг - Куљеновци - пр-
ецизирали су из Градске уп-
раве.

Претходно је са истим ми-
нистарством потписан угов-

ор о суфинансирању наст-
авка изградње саобраћа-
јнице у Улици Марка Кра-
љевића у износу од 80.000 
КМ.

Федерално министарство расељених помаже 
два пројекта у Дервенти

ДРУШТВО

За инфраструктуру 
још 140.000 КМ

Пад ИЗИС-а отежао рад 
службама и у дервентском 

Дому здравља
Сви пацијенти добијају 

потребне услуге

Топле школске клупе, др-
угари и нове лекције дочек-
аће дервентске ђаке на поч-
етку другог полугодишта шк-
олске 2023/2024. године које 
почиње у понедјељак, 22. 
јануара.

Школско звоно огласиће 
повратак ученика у двије де-
рвентске средње и четири 

основне школе, а ове седм-
ице приводе се крају припр-
еме за почетак полугодишта.

У Средњошколском цент-
ру „Михајло Пупин“ рекли су 
да су током посљедње се-
дмице зимског распуста чис-

тили школске просторије.
- У току ове седмице об-

ављали смо генерално чиш-

ћење, прозора, врата и свих 
просторија, као и дворишта 
колико смо у могућности. 
Што се тиче наставе, имали 
смо неке конкурсе који су 

још у току, али углавном ни-
је било неких непредвиђених 
ситуација - казала је дире-
кторица Гордана Асентић, а 
директорица Стручне и те-
хничке школе Бранка Јовић 
потврдила је да ће до пон-

едјељка све бити спремно за 
повратак ђака у школу.

- Како је планирано, нас-
тава ће почети у понедјељак, 
22. јануара, а ових дана у 

школским просторијама је 
ваннаставно особље које 
припрема и чисти простор-
ије. Огрева имамо у количи-
нама које су нам потребне 
за ову сезону - казала је Јо-
вићева.

Из Основне школе „Ник-
ола Тесла“ такође су казали 
да је све спремно за почетак 
другог полугодишта.

- Наши ученици ће и даље 
похађати наставу у просто-
ријама ОШ „19.  април“, 
Средњошколског  центра 
„Михајло Пупин“ и Стручне и 
техничке школе. Свакако, у 
ново полугодиште крећемо 
без проблема - рекао је 
Ђурић. 

Директорица  Основне 
школе „19. април“ Елвира 
Миљић потврдила је да је 
све спремно за повратак 
ђака.

- Огрева имамо довољно, 
гријаћемо и ових дана прије 
почетка полугодишта, како 

би дјецу дочекале топле 
учионице - казала је Миљић-
ева, а и директор Основне 
школе „Ђорђо Панзаловић“ у 
Осињи Жељко Стјепановић 
истакао је да и у овој школи 
спремно чека ју  почетак 
другог полугодишта. 

Такође, у школске клупе у 
понедјељак ће се вратити и 
ученици Основне школе „То-
дор Докић“ у Календеровцима.

- До сада нисмо имали 

никаквих потешкоћа, просто-
рије су спремне, огрева им-
амо довољно, тако да смо 
спремни за нове школске 
лекције - казала је директ-
орица ове школе Маја Пет-
ровић. 

А. Д.

Школско звоно у понедјељак позива ученике у друго полугодиште

Ђаке 
чекају 
топле 

клупе и 
нова 

знања

Ове седмице школске просторије 
биће очишћене и угријане

Школска слава
На почетку другог полугодишта у свим дервентским 

школама биће припремљен програм за обиљежавање 
школске славе, Светог Саве. Поводом празника 
посвећеног утемељивачу српске цркве, државе и 
школства у свим школама планирани су пригодни 
програми и славски обреди. 

Централно обиљежавање Светог Саве, као и до 
сада, биће уприличено на светосавској академији која 
ће бити  одржана у суботу, 27. јануара, у Центру за 
културу у 18 часова, а домаћин академије је Стручна и 
техничка школа. Послије академије биће одржано и 
традиционално дружење дервентских просвјетних 
радника. 

Огрева има 
довољно у 

свим 
школама



Нова година породици Ко-
јић почела је на најљепши 
могући начин, рођењем сина 
Јакова, а прву бебу рођену у 
2024. години посјетио је и 
дукатом и другим поклонима 
даривао градоначелник Ми-
лорад Симић.

Јаков, четврто дијете Св-
етлане и Синише Којића, на 
свијет је дошао 2. јануара, и 
донио неописиву радост св-
ојим родитељима, али и бр-
ату Петру и сестрама Соф-
ији и Анђи.

- Јаков је на рођењу био 
тежак 3.800 грама и пород је 
протекао добро. Његове се-
стре и брат, осмогодишња 
Софија, шестогодишњи Пе-
тар и четворогодишња Анђа 
помажу, јер обавеза свакако 
да има, али се лако догова-
рамо. Задовољство је имати 
четворо дјеце, која су наше 
највеће богатство тако да су 
нам сви тренуци драгоцјени 
- рекла је мајка Светлана, а 
отац Синиша додао је њихов 
најљепши новогодишњи по-
клон рођење њиховог четв-
ртог дјетета.

- Као што је супруга рекла, 

дјеца су наше највеће бог-
атство, а највећи поклон у 
Новој години нам је наш Јак-
ов. Сви су се обрадовали и 
заиста смо срећни. Иако сви 
помажемо, морам да призн-
ам да је супруга највише 
ангажована око дјеце, с об-

зиром да сам ја запослен, а 
и радим додатне послове, 
тако да мање времена могу 
да проводим са њима - казао 
је Којић.

Срећу поводом рођења 
брата није крила осмогод-

ишња Софија.
- Било ми је свеједно хоћу 

ли добити брата или секу. 
Обрадовала сам се и срећна 
сам. Беба нас некада буди у 
току ноћи, али све је добро 
- рекла је Софија. 

Градоначелник Милорад 
Симић честитао је родите-
љима долазак принове иста-
кавши да је прилика за пос-
јету поводом рођења још 
једног Дервенћанина велика 
радост.

- Има пуно радосних тре-
нутака, а ово је један од на-
јрадоснијих, када имамо пр-
илику обићи породицу која је 

на овај свијет донијела пр-
вог Дервенћанина у овој год-
ини. Вјерујем да је ово једна 
лијепа геста, иако помало 
својим доласком нарушимо 

комодитет породице, ипак 
желимо да изразимо чест-
итке овим младим и врије-
дним људима. Нашем Јакову 
желим све добро, као и њег-

овом брату и сестрама - ка-
зао је Симић подсјетивши да 
му је драго када види да не-
када најмлађи становници 
стасају у добре људе.

- Прије неколико дана у 
посјету ми је дошао момак 
који је био прва беба рођена 
2005. године, а којег смо та-
кође даривали. То је била 

прва беба коју сам даривао, 
а данас је одрастао и добар 
човјек - рекао је Симић иста-
кавши и да град пружа под-
ршку свакој новорођеној беби. 

Дервента је у 2022. години 
постала богатија за 203 бе-
бе, док је 2023. рођено 209 
дјеце.

А. Д.
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Градоначелник даривао прворођеног Дервенћанина у новој години

Поклони за Јакова Којића,
прву бебу рођену у 2024. години

Малени Јаков 
четврто је 

дијете својих 
родитеља 

Светлане и 
Синише

Градоначелник бебу даривао 
дукатом и другим поклонима

Подршка породицама
Градоначелник Милорад Симић казао је да Градска 

управа кроз разне видове подршке брине о најмлађим 
становницима и њиховим породицама.

- Настојимо да издвајањима из буџета наставимо 
подршку родитељима и покажемо бригу за наше најм-
лађе. У 2024. години издвајамо око 634.000 марака за 
подршку бебама, предшколцима, ученицима основних 
и средњих школа, а такође, планирано је и проширење 
вртића, за које смо издвојили 750.000 КМ, што је за 
један мали град врло значајно – рекао је Симић.

Поводом великог хришћа-
нског празника Богојављења 
у православним храмовима 
широм Дервенте биће одрж-
ана богослужења, литије и 
освештана богојављенска 
водица.

Централна литија, као и 
до сада, биће одржана у Са-
борном храму Успења Пр-
есвете Богородице.

- Литургија на Богојављ-

ење у Саборном храму ће 
бити служена у девет часова, 
а потом ће услиједити опход 

око храма, те освештање 
богојављенске водице, коју 
вјерници, традиционално, 
односе својим домовима - 

рекао је намјесник дерве-
нтски протојереј - ставрофор 
Радојица Ћетковић.

Као ни посљедњих нек-
олико година, у Дервенти 
неће бити организовано пли-
вање за Часни крст, којим 

се, између осталог, обиљ-
ежава овај празник.

Богојављење се празнује 
у спомен на крштење Исуса 

Христа у ријеци Јордан.
Н. С. 

Пред православним вјерницима још један велики хришћански празник

Богојављење уз молитве 
и освештање водице

И ове године изостаће пливање 
за Часни крст
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Градска организација СУ-
БНОР-а задовољна је ост-
вареним циљевима у прот-
еклој години, а у 2024. го-
дини биће настављене акти-
вности усмјерене на њег-
овање традиције Народоо-
слободилачке борбе, као и 
обнова спомен - обиљежја 
жртвама НОР-а.

Поручено је то током сјед-
нице Скупштине ове орга-
низације која је једногласно 
прихватила извјештаје за 
прошлу и планове за ову 
годину. Предсједник дерве-

нтског СУБНОР-а Борислав 
Прерадовић казао је да је 
сједница имала и свечани 
дио током којег су додијељ-
ене захвалнице.

- На свечанијем дијелу 
с једнице градоначелнику 
Милораду Симићу уручили 
смо захвалницу за његов до-
принос његовању тековина 
Народноослободилачке бо-
рбе и дјеловању СУБНОР-а 
у Дервенти. Захваљујући по-
дршци локалне управе зна-
тно нам је олакшан рад - ка-
зао је Прерадовић додавши 
да су лани обиљежени сви 
значајни датуми из НОР-а и 
организоване посјете мјес-

тима које свједоче тој борби.
- И у овој години наст-

авићемо да његујемо сјећа-
ње на важне датуме из наше 
историје и заслужне учесн-

ике Народноослободилачке 
борбе - рекао је Прерадовић.

Градоначелник Милорад 
Симић послије примања за-
хвалнице за очување теков-
ина Народноослободилачке 
борбе, као и за несебичну 
подршку раду СУБНОР-а ка-
зао је да је настојао да кроз 
свој рад његује тековине 
НОР-а.

- Свако знамење треба 
поштовати, а срећан сам јер 
сам имао прилику стати уз 

директне учеснике НОР-а. 
Важно је његовати сјећање 
на догађаје из прошлости 
како Другог свјетског рата, 

тако и посљедњег, Одбра-
мбено - отаџбинског рата - 
казао је Симић.

Монографија  „Народн-
оослободилачки рат у БиХ“ 
коју је приредио Савез удр-

ужења бораца Народно-
ослободилачког рата Репу-
блике Српске додијељена је 
потомку учесника те борбе 

Радовану Пазуревићу.
- Хвала вам за ово својев-

рсно признање. Времена иза 
нас су нас задужила да пре-
носимо на млађе генерације 
све оно што се дешавало и 

због тога треба да више јав-
но говоримо о томе - истакао 
је Пазуревић. 

Сједници је присуствовао 
и замјеник градоначелника 
Синиша Јефтић, предсједник 
Скупштине града Бојан Рад-
ановић, шеф Одсјека за бо-
рачко - инвалидску заштиту 
Станиша Микeревић, те чл-
анови организације и други 
гости.

Дервентски СУБНОР има 
око 60 чланова, махом пото-
мака учесника и поштовал-
аца НОР-а.

Н. С. 

Одржана годишња сједница Скупштине СУБНОР-а
ДРУШТВО

Његовање тековина НОР-а примарни задатак

Градоначелнику Милораду Симићу 
уручена захвалница за подршку 
његовању традиције НОР-а и раду 
СУБНОР-а

Споменици
Предсједник дервен-

тског СУБНОР-а рекао 
је да је у плану обнова 
спомен - чесми у Осо-
јцима и Сочаници, спо-
меника код Три крушке, 
као и обнова ограде 
око споменика у  Жер-
авцу. До сада су, уз по-
дршку Градске управе, 
од зуба времена отр-
гнута бројна спомен - 
обиљежја учесницима 
НОР-а широм града.

Др Борислав Раилић, Дервенћанин и пензионисани 
професор Пољопривредног факултета Универзитета у 
Бањалуци, преминуо је 14. јануара у Београду у 73. 
години, саопштено је из Универзитета у Бањалуци.

Раилић је рођен 25. септембра 1951. године у 
Горњем Детлаку, а основне студије завршио је на По-
љопривредном  факултету Универзитета у Новом 
Саду 1981. године, гдје је стекао звање дипломирани 
инжењер пољопривреде. На Факултету пољопр-
ивредних знаности Свеучилишта у Загребу, маги-
стрирао је 1991. године са темом магистарског рада 
,,Утицај структуре транспортног воза и удаљености 
парцеле на ефикасност транспорта“, а докторску тезу 
,,Ефикасност механизоване бербе и сушења дувана“ 
одбранио је 2002. године на Пољопривредном факу-
лтету Универзитета у Новом Саду.

На Универзитету у Бањалуци био је ангажован од 
1994. године, гдје је биран у сарадничка и наставничка 
звања до редовног професора. Од 2005. до 2007. 
године био је и продекан за научноистраживачки рад 
на Пољопривредном факултету, а касније и  члан 
Управног одбора Универзитета. У периоду од 1981. 
године до 1992.  године био је  запослен у 
пољопривредном предузећу ,,Пољопривредик“ из 
Дервенте, као директор ООУР-а, док је у периоду од 
маја 1997. године до маја 1998. године обављао и по-
слове на пројекту обнове пољопривредне механ-
изације на ратом опустошеним подручјима општина 
Мркоњић Град, Рибник и Шипово, при канцеларији за 
имплементацију пројеката Свјетске банке, као ме-
наџер за механизацију испред Министарства пољоп-
ривреде, шумарства и водопривреде Републике 
Српске.

Ин мемориам

Преминуо 
др Борислав Раилић Дервентском листу, нов-

ини са традицијом дугом 111 
година, 12. јануара 1995. го-
дине удахнут је нови живот 
послије трогодишње паузе у 
издавању и од тада до данас 
сваког четвртка појављује се 
пред читаоцима.

„Темељац у срцима“, како 
је тадашњи главни и одго-
ворни уредник листа Драшко 
Одић описао „још један вас-
крс Дервентског листа“, на-
ставио је свој ратом прекин-
ут живот заједно са својом 
Дервентом.

Посљедице катаклизме 
коју је ратни вихор оставио 
за собом, заједно са својим 

Дервенћанима, корак по ко-
рак у живот је претварао и 

Дервентски лист.
Од тог 12. јануара 1995. 

године лист је прешао дуг и 
тежак пут, баш као и његов 
град, да би данас чврсто ст-
ојао на свом камену - те-
мељцу усађеном у срца Де-
рвенћана.

Дервентски лист 12. јануара 1995. године 
обновио рад послије ратом условљене паузе

Лист се са својом 
Дервентом подигао из пепела

Редакција
Нимало лаког посла 

покретања листа из пе-
пела прихватили су се 
тадашњи чланови ред-
акције, главни и одг-
оворни уредник Драшко 
Одић, технички уредник 
Чедо Вујичић, новинари 
Недељко Буркановић и 
Славко Покрајац са са-
радницима Савком Пе-
ћићем и Едином Дизд-
аревићем уз фотографа 
Момчила Ђалића.

Лист од тада до данас 
непрекидно излази сваког 
четвртка
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Народна библиотека 
„Бранко Радичевић“ 

Дервента

Матилда, млада Францускиња, заљубљује се у Амина 
Белхажа, згодног мароканског војника који се за вријеме 
Другог свјетског рата бори у француској војсци. 

Послије рата пар се настањује у Мароку. Док Амин настоји 
да обрађује кршну земљу, Матилда осјећа како је на измаку 
животних снага због недостатка новца, изолованости и 
неповјерења које као странкиња изазива. 

И док скоро сама одгаја двоје дјеце у свијету чија правила 
не разумије, а кћерку јој у школи исмијавају богате Фран-
цускиње, Матилда пружа медицинске услуге руралном 
становништву пркосећи шовинизму земље и репресивним 
друштвеним кодексима.

„Земља 
других“

Лејла Слимани

Preporuka

Preporuka

Aktuelno
u Narodnoj biblioteci

* У галеријском простору библиотеке изложени су 
ликовни радови ученика Основне школе „Никола Тесла“ од 
шестог до деветог разреда.

На празник Богојављење 
Станоје Симић из Доње Луп-
љанице 20. пут предводиће 
литију носећи Часни крст у 
опходу око Саборног храма 
Успења Пресвете Богоро-
дице, заокружујући двије де-
ценије часне и радосне тра-
диције.

Овај Лупљаничанин са 
много емоција присјећа се 
2004. године када му је први 
пут припала част да буде на 
челу богојављенске литије.

- Уочи тог Богојављења 
појавила се јака воља и же-
ља да понесем Часни крст и 
будем на челу богојављ-
енске литије. Сјећам се да је 
било надметање између 
присутних вјерника коме ће 
припасти част у литији носи 
Часни крст који се затим 
спуштао у Укрину и за њега 
су пливали храбри млади 
људи. Тако сам започео ову 

веома радосну обавезу која 
ове године пуни 20 година - 

испричао је Симић који сва-
ко Богојављење од тада иш-
чекује с посебном радошћу.

- Тај празник је за мене 
нешто посебно. Испуњава 
ме радошћу. Долазак на ли-

тургију и заједничка молитва 
са многобројним вјерницима, 

а потом и литија, а раније и 
пливање у ријеци за Часни 
крст, човјеку даје неко посе-

бно осјећање - признаје Си-
мић присјећајући се и вре-
мена када због пандемије 
корона вируса није било до-
звољено окупљање вјерн-
ика, што му је посебно тешко 
падало.

Иако част предвођења ли-
тије која му је указана, у 
његовом животу представља 
једну од најдражих обавеза, 
нарушено здравље изискује 
промјену навика.

- Осјећам да више нисам 

способан да будем дио ове 
лијепе традиције. Здравље 
ми је нарушено и још ове 
године бићу на челу литије. 
Волио бих да неко млађи пр-
еузме ову част, ко буде имао 
вољу и жељу. Има доста 

младих уз нашу цркву и Богу 
хвала да је тако - поручује 
Симић који пензионерске 
дане, послије четири децен-
ије рада у Њемачкој, пров-
оди у родној Доњој Лупљ-
аници.                          Н. С. 

ДРУШТВО

Станоје Симић из Доње Лупљанице 
20. пут стаје на чело богојављенске литије  

Част и радост двије
деценије носити 

уз срце Часни крст

Богојављење је за мене посебан 
празник. Испуњава ме радошћу, 
каже Симић

Порука 
Станоје Симић један 

је од вјерних прилож-
ника православних хр-
амова у Дервенти, али 
настојао је да помогне 
и људима који живе у 
тешким условима. 

- То ме увијек исп-
уњавало и трудио сам 
се да будем уз нашу 
цркву и суграђане када 
је потребно - рекао је 
он.

Нада се да ће 
његово задужење 
убудуће преузети 

неко од млађих 
вјерника
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Град Дервента

На основу члана 42. став 2. Закона о уређењу прос-
тора и грађењу („Службени гласник Републике Српске, 
број: 40/13, 106/15, 03/16 и 84/19) и Одлуке Скупштине 
града Дервента о изради Измјене дијела Регулационог 
плана „Центар запад“ број: 01-022-360/23 од 9. нове-
мбра 2023. године (објављено у „Службеном гласнику 
града Дервента, број: 16/23) Одјељење за просторно 
уређење Градске управе Дервента објављује

П О З И В
свим заинтересованим физичким и правним лицима, 

власницима непокретности на простору ко ји 
представља границу обухвата Измјене дијела 
Регулационог плана „Центар запад“ да у року од 15 
дана од објаве овог позива доставе овом органу своје 
приједлоге и мишљења за одређена планска рјешења 
која ће бити разматрана у току израде плана, које се 
доносе на плански период од десет година и дефи-
нисаће се одлуком о доношењу плана. Граница обух-
вата дијела Регулационог плана на који се односи 
измјена дефинисана је тако да почиње од Улице Триве 
Вујића и наставља се границом катастарске честице 
1739/1 КО Дервента 1 и дијелом је сијече, те се наста-
вља дијелом Улице Вељка Миланковића долазећи 
поново до Улице Триве Вујића гдје се граница обухвата 
завршава. Укупна површина обухвата, према претх-
одно описаним границама, износи 0,53 хектара.

Детаљније информације могу се добити у Одјељењу 
за просторно уређење Градске управе Дервента.

Контакт телефон: 053/315-144.

                                                                           
                                                        Одјељење за 

просторно уређење

Центар за културу и на старту 2024. године љубит-
ељима филмске умјетности доноси нове хитове на 
великом платну, а 5. фебруара Дервенћани ће имати 
прилику да погледају домаћи филм „Недеља“ и ани-
мирани „Миракулус“.

Филм „Недеља“ доноси причу о легенди домаће 
музичке сцене Џеју Рамадановском и то од његове 
најрадније младости, па све до достизања титуле јед-
ног од најомиљенијих пјевача.

Најмлађи Дервенћани моћи ће на великом платну 
погледати анимирани филм „Пустоловине Бубамаре и 
Црног мачка“ који прати срамежљиву паришку тин-
ејџерку Маринет која посједује супермоћи.

Пројекција анимираног филма заказана је у 16 ча-
сова, а филм „Недеља“ биће приказан у два термина 
у 18 и 20 часова.

Улазнице за филмове доступне су на билетарници 
Центра за културу по цијени од пет марака.

А. Д.

Центар за културу

Филмови „Недеља“ и 
„Миракулус“ 
5. фебруара

Збирка од 130 комада тр-
адиционалних дијелова на-
родне ношње, који су брижно 
похрањени под кровом Нар-
одне библиотеке „Бранко 
Радичевић“ свједоци су бог-
ате традиције и историје Де-
рвенте, а након што буде за-
вршена њихова рестаурација 
и конзервација биће досту-
пни јавности.

Народна библиотека прије 
неколико година покренула 
је поступак заштите ових 
комада који су дио Завичајне 
збирке музејске дјелатности, 
а ради се о тканицама, пре-
гачама, пешкирима, рубин-
ама, зубунима, као и дије-
ловима оријенталне ношње. 
Ови дијелови народних но-
шњи прикупљани су и прије 
посљедњег рата, те је њих-
ова заштита била више него 
неопходна.

- Ријеч је о неопходном 
третману који се превен-
тивно примјењује у сврху 
очувања културне баштине 
како би се музејска грађа за-

штитила од даљег пропа-
дања. Прво се приступа пр-
оцесу механичког чишћења, 
прања, уколико је могуће, 
пеглања и то се наравно вр-
ши у посебним просторијама 
и са посебним хемијским 
средствима. Предмети који 
су доста оштећени пролазе 
и кроз процес рестаурације 
како би им се вратио првоб-

итни изглед, што је најчешће 
случај са вуненим комадима 
- објаснила је музејски пед-
агог Мирела Пухало дода-
вши да би још неколико ком-
ада требало да буде конзе-
рвирано како би била ком-
плетирана цијела збирка.

- Збирка садржи прегаче, 
од којих је једна дјечија, же-
нске блузе и рубине, мушке 
кошуље зорке, чарапе, при-
главке, као и женске бијеле 
зубуне, јелеке, чевкен, чер-

ме и загарије који су кор-
ишћени као зимски капути. 
Све ове комаде конзерви-
рала је виши конзерватор и 
рестауратор Музеја Реп-

ублике Српске Драгана Ра-
доја, а исти процес проћи ће 
и тканице и пешкири који су 
најмање оштећени, као и 
фереџа, која је јако вриједан 
комад који посједујемо - 
објаснила је Пухало.

Како су објаснили из Сл-
ужбе завичајне збирке, сви 
предмети који су рестаури-
рани и конзервирани морају 
физички да се одвоје од 
осталих, тако да заузимају 
мјесто у посебним ормар-
има, а овим процесима пре-

тходила је дезинфекција пр-
осторија. Они су додали и да 
је један од сљедећих корака 
набавка папира и бескис-
елинских кутија за чување 
народних ношњи, а све ове 
активности претходе циљу, 
а то је стална поставка тек-
стилне грађе. 

- У наредном периоду нам 
је план да вратимо статус 
завичајног музеја, а изложба 
текстилне грађе је корак ка 
томе. Основни циљ нам је 
да можемо да бринемо о 
грађи и да нам се суграђани 
могу обратити за чување тр-
адиционалних комада, који 
свједоче о нашој историји - 

казала је директорица биб-
лиотеке Мирјана Плиснић 
додавши да су овај циљ пр-
епознале и институције, а у 
рестаурацију и конзервацију 
великог дијела грађе до са-
да је уложено око 14.000 ма-
рака.

-  Финансијску подршку 
кроз пројекте Министарства 
културе Србије имамо већ 
трећу годину заредом, те 
Министарства просвјете и 
културе РС већ двије године, 
а значај ових активности пр-

епознала је и локална заје-
дница. Такође, из градског 
буџета одобрен нам је новац 
за постављање потребне 
расвјете за изложбени прос-
тор као за видео - надзор за 
депо - додала је Плиснићева. 

Она је позвала суграђане 
који посједују дијелове но-
шњи или фотографије ових 
комада да се јаве у библ-
иотеку, с обзиром да су сви 
комади и информације зна-
чајни за збирку.

Служба завичајне збирке 
осим веома вриједне текс-
тилне грађе, похрањује и ар-
хеолошку, историјску и етн-
олошку музејску грађу.  А. Д.

Завичајна збирка Народне библиотеке посједује завидан број 
текстилних предмета чија је рестаурација у току

О богатој традицији 
свједочи 130 комада 

народне ношње

Значај ове збирке препознале и 
институције пружајући подршку 
заштити грађе

Вриједни комади
Из Народне библиотеке истичу да иако сви похр-

ањени комади имају своју вриједност, текстилну зби-
рку коју посједују карактерише неколико изузетно вр-
иједних примјерака.

- Наша збирка једина у РС посједује компет српске 
народне ношње која је карактеристична по плаве-
тнилу. Такође, раскошом и богатством одликују се и 
конзервирани јелеци, као и црвени чевкен. Чевкен је 
горњи одијевни комад женске градске ношње израђен 
од црвеног плиша са златним везом, а према књигама 
инвентара, овај комад је вјероватно и најстарији, с об-
зиром да датира из 1897. године - казали су у овој 
установи.

Сви 
рестаурирани 

предмети 
требало би да 

чине сталну 
текстилну 
поставку
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Било да је потребан прев-
оз на подручју града или ка 
дестинацијама у другим гра-
довима и државама, путн-
ицима у Дервенти на расп-
олагању је 11 регистрованих 
такси превозника.

Сви они испунили су зако-
нске прописе за обављање 
ове дјелатности, а дозволе 
за њихов рад издало је Од-
јељење за привреду и дру-
штвене дјелатности Градске 
управе.

- Одјељење прима захтјев 
за регистрацију такси пре-
возника као предузетничке 
дјелатности, а уз сву прило-
жену документацију у року 
од два дана издајемо рјеш-
ење о регистрацији. Тре-
нутно имамо 11 предузетн-
ика који се баве такси прев-
озом - казао је начелник ов-
ог одјељења Славен Пашалић.  

Међу дервентским таксис-
тима најдужи стаж има Наде 
Босић који је на располагању 
путницима од 1983. године.

-  Када упоредим овај 
посао сада и у периоду прије 

рата, обим посла је исти. 
Раније је било више народа, 
али и таксиста, а сада нема 
пуно таксиста, а мање је и 
народа.  Не могу рећи да је 
посао лош. Заради се дово-
љно за живот - каже шезде-
сетдвогодишњи Босић који 
углавном превози путнике на 
подручју града, а са осталим 
колегама његује коректну 
сарадњу.

- Буде понекад ситних 
проблема, али то није ништа 

велико, све се превазиђе, 
као и у другим пословима. 
Сви смо добре колеге, ува-
жавамо се и уступамо један 
другом вожње када не мо-
жемо стићи - додаје Босић 
наводећи да услуге напл-
аћује углавном по договору. 

- Понекад вожњу наплатим 
тек када муштерија добије 
пензију или неко друго пр-
имање. Вожње на подручју 
града углавном се крећу око 
шест - седам марака, а изв-
ан града по договору - каже 
он.

Миленко Николић таксиста 

је од 2012. године. 
- Посла има, углавном да-

њу, а некада и током ноћи 
када буде позива. Нисам им-
ао проблема са муштери-

јама, у већини случајева су 
то људи из Дервенте који 
требају превоз до љекара, 
пијаце, продавнице. Буде ту 

и позива омладине када се 
враћа кући из ноћног изл-
аска - испричао је Николић. 

Деценију дуг стаж такс-
исте има Мирослав Грубиша 

који неријетко вози путнике 
и на удаљеније дестинације.

- Свиђа ми се посао, вол-
им авантуре и да обилазим 

градове, а нисам од оних ко-
ји су за монотон посао. На-
јудаљенија вожња коју сам 
до сада имао је у Штутгарт, 
а често муштерије возим и 
до Београда, Загреба, Са-
рајева или Бањалуке - каже 

Грубиша истичући да га 
муштерије препоручују једни 
другима, па ријетко има пот-
ребу да иде на такси стаја-
лиште.

- Цијене су скоро једнаке 
код свих нас који се бавимо 
овим послом. Битно је бити 
задовољан, не може се чов-
јек обогатити као таксиста, 

али може живјети да му ни-
шта не фали. Нађе се вре-
мена и за породицу и све ос-
тало - додаје он. 

Услуге такси превоза че-
сто користи Коса П. и то нај-
више када одлази код љекара. 

- Много ми значи што дођу 
на кућни праг, одем код ље-
кара и у повратку обавим и 
друге послове. Сви таксисти 
су љубазни и услужни, тако 
да за њих имам само ријечи 
хвале - додала је она.

Такси стајалиште у Дерв-
енти налази се поред старе 
аутобуске станице.        Н. С. 

ДРУШТВО

У Дервенти услуге такси превоза нуди 11 таксиста

Путнике 
превозе до 

љекара,
али и у 
друге 

државе

Фонд здравственог осигурања Републике Српске 
омогућио је осигураницима нове лијекове на рецепт, а 
ради се о терапијама за хипертензију, хроничну опст-
руктивну болест плућа, улцерозни колитис и хем-
офилију.

Фонд је почео да финансира и двије нове услуге у 
апотекама и то фармацеутску услугу израде подије-
љених прашкова и услугу израде сирупа.

Фонд здравственог 
осигурања

Доступни 
нови лијекови 

на рецепт

Понекад вожњу наплатим тек 
када муштерија добије пензију или 
неко друго примање, каже Босић

Одлука
Одлуком о начину, организацији и условима за вр-

шење такси превоза града Дервента одређено је да је 
такси превоз јавни ванлинијски превоз за који се цијена 
превоза утврђује таксиметром по цјеновнику или на основу 
погодбе, а возило којим се обавља превоз може бити 
старости до 15 година, обиљежено таблом „TAXI“. 

Свих 11 
превозника су 
регистровани

Марици Беговић из Босан-
ских Лужана, која нарушеног 
здравља живи сама у веома 
тешким условима, неопхо-
дна је помоћ хуманих људи.

Беговићева је крајем про-
шле године због свог здр-
авственог стања била хосп-
итализована у добојској бол-
ници, а у помоћ јој, за сада, 
колико могу прискачу ко-

мшије и други мјештани.
Са тешким животним ус-

ловима ове жене упознат је 
и Центар за социјални рад.

- Беговићева прима ст-
алну новчану помоћ због со-
цијалне угрожености, а да 
би остварила право на нак-
наду за туђу његу и помоћ 
потребно је да буде подне-
сен захтјев уз који је важно 

приложити медицинску доку-
ментацију. Захтјев разматра 
надлежна комисија - рекла је  
директорица Центра за соц-
ијални рад Маја Поповић.

Мјештани лужанске паро-
хије предвођени свештен-
иком Драганом Зарићем по-
водом божићних празника 
уручили су помоћ овој жени, 
а сви који желе да јој пом-

огну то и даље могу да учине.
- Марица Беговић живи 

сама у породичној кући, а 
пред  Божић смо јој прикуп-
или новчану помоћ. Сви који 
су у могућности, а имају же-
љу и вољу, новчану помоћ 
могу предати у храму са на-
знаком да је намијењена Ма-
рици или лично нашој парох-
ијанки - казао је Зарић. Н. С. 

Марици Беговић из Босанских Лужана потребна помоћ

Сама се бори са 
болешћу и неимаштином
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Зелена салата 5
Млади лук 8
Купус 1,50
Кељ 2 - 3
Мрква 2,50 
Карфиол 3 - 4
Паприка 4
Бијели лук 10
Црвени лук (врећа) 15
Кромпир (врећа) 13 
Празилук 2 - 3
Ротква 2
Цвекла 1,50
Целер 8
Наранџа 2,50 - 3,50
Мандарина  2,50
Јабука 1 - 2,50
Крушка 2,50 - 3,50
Банана 2,50 - 3 
Дуња 5
Кукурузно брашно 3 

(Цијене у КМ од 11. јануара)

Pija~ni
barometar

КУТАК ЗА...

Водоравно: 1. Енигматика, 
12. Животиња (лат.), 13. Рас-
ад, 14. Дио Војводине, 15. Ма-
ли блок, 16. Римски мецена, 
Тит Помпоније, 17. 6. и 20. сл-
ово азбуке, 18. Име музичара 
Хансена, 19. Војна обавјеш-
тајна служба (скр.), 20. Белг-
ијски дневни лист, 22. Руска 
негација, 24. Иницијали фуд-
балера Матића, 25. Стрме ст-
ране брда, 27. Одано, с љуба-
вљу, 28. Ауто – ознака Бора, 
29. Комунистичка партија Ита-
лије (скр.), 31. Држава у Афр-
ици, 32. Летење, 33. Енигмат-
ски савез Србије (скр.), 35. 
Ауто – ознака Ниша, 36. Манг-
уп у Далмацији, 37. Равно, 39. 
Женско име, 40. Име глумице 
Хане, 41. Лончар, 42. Загоне-
тачи, енигмати.

Усправно: 1. Алманах у ко-
јем су 21. фебруара 1820. обј-
ављене 22 загонетке непозн-
атог српског аутора (Дан ениг-
мата Србије!), 2. Стручњак у 
анатомији, 3. Славни глумац, 
Алек, 4. Једногодишње мушко 
ждријебе, 5. Шав на женској 
чарапи, 6. Електрични (скр.), 
7. Град на Синају (анаграм од 
САЛ), 8. Оквир врата, 9. Уче-
ствовање у трци, 10. Насеље 
код Лесковца, 11. Шупље мје-
ре за тежину, 15. Најугледнија 
каста у Индији, 17. Име фил-
озофа Бруна, 20. Застава, 21. 

Славна глумица, Ита, 23. Ст-
азе за пјешаке, 25. Средњи 
род (скр.), 26. Надзорни одбор 
(скр.), 27. Биљежници, 28. Сл-

авна глумица Сара, 30. Љек-
овита трава, 32. Дио запреж-
них кола, 34. Област у Србији, 
36. Суд разуздане руље, 37. 

На ком мјесту, 38. Славна ав-
ио – компанија, 39. Државна 
ревизорска институција (скр.), 
41. Гигатона (скр.).

Ukr{tene rije~i

Рецепте можете слати на 
e-mail: derventskilist.redakcija@gmail.com или на 

адресу Цара Лазара 45, Дервента.

Recept
sedmice

Састојци:
1 кг смрзнутог поврћа за руску салату
1/2 тегле киселих краставаца
5 јаја
1 кг мајонезе 
100 гр шунке
со, бибер, лимун

Припрема:
Скувати поврће у посољеној води. У међувремену ск-

увати јаја, охладити их, па исјецкати. На коцкице исје-
цкати и шунку и киселе краставце.

Поврће добро оциједити и пустити да се охлади, па 
помијешати са јајима, шунком, краставцима и мајон-
езом. Додати соли, бибера и лимуновог сока по жељи.

Прије послужења охладити у фрижидеру.
На крају, када су сви састојци хладни, добро их пом-

ијешајте и ставите у стаклене здјеле с поклопцем. Чув-
ајте у хладњаку до употребе.

Руска салата
Министарство унутрашњих послова Републике Ср-

пске упозорило је грађане да je примијећено да је у 
оквиру апликације „Вибер“ актуелна phishing кампања 
која има за циљ искоришћавање броја телефона гра-
ђана, како би се ова апликација инсталирала на дру-
гим додатним уређајима. 

Начин на који се phishing линк шири је тај да грађ-
ани у апликацији „Вибер“ приме поруку са линком 
https://www.viber.com/activate_secondary/ или слично. 

- Послије отварања овог линка, аутоматски се омо-
гућава активација „Вибера“ на другом уређају, уз ко-
ришћење броја телефона жртве. Порука са мал-
ициозним линком се најчешће дијели у оквиру „Вибер“ 
група, те може да буде послата и од познатог поши-
љаоца чији је број телефона већ компромитован. 
Уколико грађани приме поруку овог садржаја, савје-
тујемо да је не отварају - упозоравају из МУП-а.

Да бисте провјерили да ли је ваш број компроми-
тован из МУП-а грађанима савјетују да не отварају 
сумњиве линкове, али и да прво провјере ко линк ша-
ље и покушају остварити комуникацију са пошиљ-
аоцем на други начин.

- Отворите „Вибер“ апликацију на свом мобилном 
телефону и изаберите опцију „More“ (још), а потом 
опцију „Settings“ (подешавања), па „Account“  (налог) 
и изаберите „Desktop and Tablets“ (десктоп и таблет), 
те на овај начин приступите листи уређаја на којима 
је активан „Вибер“ налог регистрован са вашим бр-
ојем телфона. Са понуђене листе изаберите уређај 
који желите да деактивирате. Потврдите деактивацију 
када се то од вас затражи - саопштили су из МУП-а.

Упозорење из МУП-а

Опрез због 
злоупотреба путем 

„Вибера“

Издајем гарсоњеру у Улици Ђенерала Драже број 131, 
Џелињак. Телефон: 065/756-473.

* * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * * *
Потребна жена средњих година за рад у кући у околини 

Новог Сада. Смјештај и храна обезбијеђени. Плата по 
договору. Телефон: +381/64-4616-149.

Mali oglasi

На адресу Туристичке организације стигао је велик број 
фотографија које су настале у празничном кутку на Тргу 
православља, а петочлана комисија, уз гласање посјетилаца 
„Фејсбук“ странице Туристичке организације, до 22. јануара 
изабраће најбољу.

Из Туристичке организације су навели да их радује да су 
грађани искористили празнични кутак за стварање успомена, 
те да су одлучили да фотографије у великом броју пошаљу 
на конкурс.

- Веома нам је драго што је стигао велики број фотогр-
афија на наш конкурс, јер је то показатељ да је наш труд био 
вриједан пажње. Посебном одлуком именована је Комисија 
за избор најбољих фотографија састављена од стручних ли-
ца из области умјетности, фотографије, дизајна и туризма, а 
коју чине професор ликовне културе и академски сликар и 
предсједник комисије Јелена Бардак, те академски сликар 
Саша Богдан, дипломирани графички дизајнер Дејан Бећа-
ревић, професионални фотограф Иван Живковић и дипло-
мирани туризмолог и стручни сарадник у Туристичкој орган-
изацији Младен Пећић - додали су из Туристичке органи-
зације подсјећајући посјетиоце своје „Фејсбук“ странице да 
„лајком“ могу да подрже фотографије које им се највише 
допадају.                                                                         

Н. С.

Туристичка 
организација

До 22. јануара 
бирају најбољу 

празничну 
фотографију
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„Полет комерц“

О Г Л А С
за пријем радника

Потребан радник на радном 
мјесту пословођа у складишту 

грађевинског материјала у 
Осињи.

Пожељно искуство на истим 
пословима.

Информације на број 
телефона 

065/532-623.

Црква у Горњем Детлаку, 
чија изградња је почела у 
априлу прошле године, пок-
ривена је и уграђена је ст-
оларија, а слиједи малтери-
сање и постављање фасаде.  

Ова богомоља никла је уз 
гробље у Горњем Детлаку на 
иници јативу Бранислава 
Раилића из овог села, а уз 

благослов епископа звор-
ничко - тузланског Фотија. 

Свештеник  Давор Петковић 
казао је да је црква посв-
ећена преносу моштију Св-
етог првомученика и арх-
иђакона Стефана. 

- Освештање цркве заказ-
ано је за 11. август 2024. године 
- казао је Петковић.      Н. С. 

У Горњем Детлаку напредује изградња богомоље

Нова црква под 
кровом

Живописање цркве Свете 
Петке Параскеве у Црнчи тр-
ебало би ускоро да почне 
чиме ће унутрашњост храма 
добити нови изглед, а овај 
посао могу подржати и вјер-
ници својим прилозима.

Иконопис који ће красити 
зидове цркве биће круна из-
градње ове богомоље која је 

послије деценију изградње 
освештана 2007. године.

Надлежни свештеник Ил-

ија Тривић рекао је да је за 
посао фрескописања изаб-
ран Бранислав Шавија из 
Бијељине, а у току је и 
прикупљање прилога вјер-
ника како би иконописање 
могло да буде завршено.

- Распоред светих икона 
на зидовима цркве је уна-
пријед договорен са фреско-

писцем који је фрескописао 
и храм у Осињи. Према пр-
вим мјерењима има око 350 

метара квадратних простора 
за фрескописање - рекао је 
Тривић наводећи да је фре-
скописање, иако прилично 
одговоран и дуг посао, круна 
уређења једног храма.

Градња цркве Свете Петке 
почела је 1996. године на 
земљи коју је Мјесна зајед-
ница Црнча поклонила Црк-

веној општини, а освештана 
је 11 година касније.

Од тада, уз помоћ вјерног 
народа, настављено је ур-
еђење порте, изграђен триј-
ем и простор прилагођен за 
дјецу, започета изградња 
Светосавске сале и наба-
вљено ново звоно.

Н. С. 

Унутрашњост цркве Свете Петке Параскеве 
у Црнчи добија нови изглед

Фрескописање биће круна 
изградње храма

У току прикупљање прилога 
вјерника како би иконописање 
могло да буде завршено

Уплате 
Свештеник Илија Тривић позива вјернике који су 

вољни да помогну фрескописање храма да своје 
прилоге уплате током богослужења или на текући 
рачун Црквене општине Црнча у „Атос банци“ број 567-
57027000007 - 61.

Више информација могуће је добити од Ненада Бо-
гдановића из Црквене општине или свештеника 

Иконопис ће 
красити око 350 

метара 
квадратних 

унутрашњости 
цркве

Дервентско Ловачко удружење „Мотајица“ за 28. 
јануар заказало је шесту ловно - туристичку маниф-
естацију „шакалијаду“ која ће и ове године бити при-
лика за лов на предатора и дружење.

Предсједник „Мотајице“ Ненад Чечавац позвао је 
све љубитеље природе, лова и дружења да им буду 
гости. 

- Уз лов, заједнички ручак, добро дружење и 
музику добродошли су сви који желе учестовати у 
лову на предатора и доживјети чари дервентског 
ловишта - рекао је Чечавац додајући да је окупљање 
ловаца предвиђено на Сајмишту у осам часова 
одакле ће се ловци у три групе упутити на локације 
предвиђене за лов.

- И ове, као и ранијих година, очекујемо велики 
број ловаца, до хиљаду, и очекујемо врло успјешан 
лов који ће трајати до 14 часова, након чега је 
предвиђен заједнички ручак и дружење на мјесту 
окупљања - рекао је Чечавац нагласивши да је 
мотив ове манифестације дружење, размјена иску-
става међу ловцима, као и смањење броја 
предатора, којих је из године у годину све више и 
који наносе озбиљну штету.

„Шакалијаду“ је и ове године подржао градонач-
елник Милорад Симић, а подршку у организовању 
дала је и Туристичка организација града.

Дервентски ловци 28. јануара 
окупљају љубитеље лова

„Шакалијада“ 
прилика за лов на 

предатора и дружење



21. јануара навршава се пет година од када нас је напустио 
наш драги

ТОДОРИЋ 
ЛУКА

Вријеме које пролази не доноси заборав, већ љубав и 
сјећање на тебе.

Остаћеш вољен и никад заборављен.
Супруга Даринка        
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20. јануара навршава се 
година од преране смрти мог 
драгог сина

ТУРУДИЋ 
БРАНИСЛАВ

Драги сине, Бог те себи 
узе и мајци остави тугу, бол 
и сузе.

С поштовањем, 

мајка Зорка

20. јануара навршава се година од смрти нашег драгог

ТУРУДИЋ 
БРАНИСЛАВ

Увијек си у нашим срцима и драгим успоменама.
С љубављу 

супруга Косана, син Драган, снаха Сања, 
унуке Марија, Михаела и Анастасија

20. јануара навршава се година од смрти мог драгог тате

ТУРУДИЋ 
БРАНИСЛАВ

Вољени никад не умиру!
Кћерка Бранка, зет Горан и унуци Игор и Ведран

20. јануара навршава се 
тужна година од смрти драгог 
брата

ТУРУДИЋ 
БРАНИСЛАВ    

С тугом и љубављу, у драгим 
успоменама те чува

сестра Браниславка и зет 
Саво са породицом

20. јануара навршава се тужна година од смрти нашег драгог 
брата

ТУРУДИЋ 
БРАНИСЛАВ 

Заувијек си у нашим срцима и мислима.
Сестра Свјетлана и зет Предраг са породицом   

20. јануара навршава се тужна година од смрти драгог брата

ТУРУДИЋ 
БРАНИСЛАВ

Увијек те се сјећају и драге успомене на тебе од заборава чувају
сестра Славица, зет Мирко и сестричине Драгана и 

Мирјана са породицама        

20. јануара навршава се година од смрти драгог сестрића

ТУРУДИЋ 
БРАНИСЛАВ

 

Вријеме пролази, а туга и бол остају.
 

Ујак Ђуро и ујна Јелена

14. јануара, у 73. години, преминуо је наш отац, супруг и деда

РАИЛИЋ (Бранко) 
БОРИСЛАВ

С поштовањем, чуваћемо те у нашим срцима.

Супруга Нада, синови Ацо и Бојан са породицама

20. јануара навршава се година од када нас је 
напустио наш драги сестрић

ТУРУДИЋ 
БРАНИСЛАВ

Болна је истина да више ниси са нама.
С љубављу и тугом чуваћемо те од заборава.

Ујак Драго са породицом

21. јануара навршава се пет година од када нас је напустио 
наш драги

ТОДОРИЋ 
ЛУКА

С љубављу и поштовањем, успомене на тебе чува
породица Дујаковић
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19. јануара навршава се 13 година 
од смрти нашег драгог

БОГДАНОВИЋ СТАНОЈЕ
С тугом и поштовањем,

супруга Зорка, 
син Драган и кћерка Винка 

19. јануара навршава се 13 година 
од смрти нашег драгог

БОГДАНОВИЋ СТАНОЈЕ
Драге успомене на тебе, од 

заборава чувају
кћерка Винка, зет Жељко, 

унук Бојан, снаха Данијела и 
праунук Никола

19. јануара навршава се 13 година 
од смрти 

БОГДАНОВИЋ СТАНОЈЕ
С поштовањем, од заборава те 

чувају
син Драган, снаха Зора, унуци 

Даријо и Маријо са породицама

19. јануара навршава се 13 година 
од смрти драгог дједа

БОГДАНОВИЋ СТАНОЈЕ
С тугом, од заборава те у срцима 

чувају
унук Даријо, снаха Данијела и 

праунука Калина

19. јануара навршава се 13 година 
од смрти драгог дједа

БОГДАНОВИЋ СТАНОЈЕ
С тугом у срцу, од заборава те 

чувају
унук Маријо, снаха Бранка и 

праунучад Емилија и Данило

19. јануара навршава се 13 
година од смрти драгог дједа

БОГДАНОВИЋ СТАНОЈЕ
Живиш у нашим успоменама.

Унук Бојан, снаха Данијела и 
праунук Никола

19. јануара навршава се година од смрти наше драге

ЂЕКИЋ 
ВАСИЉКА

Заувијек живиш у нашим срцима и мислима. 
С тугом и поштовањем,

син Горан и кћерка Гордана са породицама

16. јануара навршиле су се четири године од одласка 
наше драге и вољене

КУКИЋ 
(рођ. Гојић) 

ДРАГИЦА
Заувијек си у нашим срцима.

Супруг Петар, кћерка Маријана и 
унука Јасмина са породицом 

9. јануара навршиле су се двије године од смрти наше драге

ЛУКИЋ 
ДУШАНКА

Драге успомене на тебе од заборава у својим срцима чувају
кћерка Славица, зет Драган, 

унуке Драгана, Јелена и Наташа и праунука

9. јануара навршиле су се двије године од смрти наше драге

ЛУКИЋ 
ДУШАНКА

Својим великим срцем, племенитом душом и часним животом, 
заслужила си поштовање и вјечно сјећање.
Син Милан, снахе Мирјана и Ружа, унуци Немања и Страхиња

13. јануара навршило се 
12 година од када са нама 
није наш драги

ПЈЕРАНОВИЋ 
ВАСО

С тугом и поштовањем, 
чувамо драге успомене на 
тебе.

Супруга Зорка, син Боро, 
кћерке Споменка и Војка, 
снаха Драгана, унучад и 

праунучад

12. јануара навршила се тужна година од смрти моје 
драге мајке

РАУКОВИЋ 
ПЕТРА

Драга мајко, никада те нећу заборавити и увијек ћу те у 
свом срцу чувати.

С љубављу и тугом,

кћерка Сњежана са породицом            

21. јануара навршава се 11 
година од смрти драгог

СТОЈАКОВИЋ 
САВКО

С тугом и поштовањем, 
живиш у нашим срцима и 
драгим сјећањима.

Син Радослав и кћерка 
Славица са породицама

18. јануара навршава се 13 година од смрти нашег драгог 
сина и брата

ТЕОФИЛОВИЋ 
БОРО

Увијек те се сјећају и у својим срцима од заборава чувају
отац Симо, мајка Цвијета и брат Ранко

18. јануара навршава се 13 година од смрти нашег драгог

ТЕОФИЛОВИЋ 
БОРО

С тугом, љубављу и поштовањем, од заборава чувамо успомене 
на тебе 

сестра Зора, зет Марко и сестрићи Патрик, Лукас и Симон
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21. јануара навршава се 30 тужних година од смрти мог 
драгог оца

ЂУКИЋ 
(Раде) 

МИЛИВОЈЕ

С тугом у срцу, празнином у души и великим поштовањем, 
заједно са драгим успоменама на тебе, од заборава те чува 

син Славен

21. јануара навршава се 30 тужних година од смрти мог 
драгог стрица

ЂУКИЋ 
(Раде) 
НЕДЈЕЉКО

Драге успомене на тебе никада неће изблиједити.
Братић Славен

16. јануара навршиле су се 34 године од када са нама није 
наш драги

ВАИЋ 
МИЛЕ

 1990-2024.

Успомене на тебе чувају
брат Саво и снаха Браниславка са породицом

20. јануара навршава се пет година од смрти наше 
драге супруге и мајке

МАРИЋ 
ГОСПА

С тугом и поштовањем,

супруг Радован, син Момир и 
кћерке Мира и Милкица

17. јануара навршило се шест година од смрти драгог

МИКЕРЕВИЋ 
ДРАГАН

Заувијек си у нашим срцима и мислима.
С тугом и поштовањем,

супруга Невенка, син Станиша, снаха Славица и унука Ана

19. јануара навршава се десет тужних година од смрти

МИКЕРЕВИЋ 
(Вељко) 
МИРОСЛАВ 
- МИКА

С тугом и поштовањем, живиш у нашим срцима.
Сестре Мира, Марица и Нада и браћа Марко и Весељко

19. јануара навршава се 21 година од када са нама није наш 
вољени отац, свекар, дјед и прадјед

САРИЋ 
БОШКО

Пролазе године, а туга и празнина остају у нашим срцима. 
Свјесни смо истине да ниси са нама, али исто тако знамо да си 
оставио трагове који се не бришу, рану која једнако боли и 
сјећања која никада не блиједе.

Син Душко са породицом
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21. јануара обавићемо годишњи помен нашој драгој

МАЛИЋ 
(Лазар) 
БРАНКА

С поштовањем,
драге успомене на тебе чувају 

твоји синови Далибор и Игор, снахе Љиљана и Јелена, 
унучад Јелена, Јована, Ђорђе, Даница, Дарија и Данило

26. јануара навршава се година од смрти моје драге сестре

МАЛИЋ 
(Лазар) 
БРАНКА

  
С љубављу те се сјећа и у срцу чува 

сестра Нада са породицом

20. јануара навршава се 
15 година од када нас је 
напустио наш драги супруг, 
отац и дјед

ПОПАРА 
МИЛОРАД
С љубављу и поштовањем, 

увијек ћеш остати у нашим 
срцима и мислима.

Твоји најмилији Наташа, 
Сретен и Валентина са 

породицама

СПОРТ

Кошаркашки клуб „Дерве-
нта“ одлучио је да иступи из 
Прве кошаркашке лиге Ре-
публике Српске с обзиром 
да су трошкови такмичења у 
овом рангу превелико опт-
ерећење за клуб.

Из управе клуба саопш-
тили су да је одлука донес-
ена послије пажљиве ана-
лизе тренутне ситуације и 
дубоког разматрања страте-
шких циљева клуба.

-  Посли је  темељитог 
разматрања закључили смо 
да су превелика финансијска 
средства која су потребна за 

учествовање у овом такмич-
ењу тренутно неодржива за 
наш клуб. У циљу дугорочног 
одржавања финанси јске 
стабилности, донијели смо 

тешку, али нужну одлуку да 
се повучемо из Прве лиге 
Републике Српске - саопшт-
или су и Кошаркашког клуба 

„Дервента“ истичући да ће 
своје ресурсе усмјерити на 
развој омладинских селе-
кција и активном учешћу на 
међународним турнирима у 

омладинским селекцијама. 
- Верујемо да ће фокус на 

развој младих талената ств-
орити чврсту основу за дуго-

рочан успјех клуба и допр-
инијети јачању кошаркашке 
културе у нашој заједници. 
Такође, надамо се да ће ова 
промјена ојачати идентитет 
Кошаркашког клуба „Дерв-
ента“ и поставити чврсте те-
меље за будућност - навели 
су из клуба захваливши се 
навијачима, спонзорима и 
члановима клуба за доса-
дашњу подршку и разуми-
јевање. 

Кошаркашки клуб „Дервента“ донио одлуку о даљем дјеловању

Кошаркаши иступили из Прве лиге РС

Дервентски рукометаши у 
уторак су се, послије проз-
ивке, вратили тренинзима и 
припремама за наставак 
сезоне.

У наставак првенства Ру-
кометни клуб улази са еки-
пом састављеном од дома-
ћих играча који су добро по-
пунили све позиције, а гла-

вни циљ, поред побједа и 
што бољег пласмана је и 
разигравање младих нада 
који ће бити носиоци игре у 

сљедећим првенствима.
Након јесењег дијела ру-

кометног шампионата Реп-
ублике Српске „Дервента“ се 

на табели налази на седмом 
мјесту са девет освојених 
бодова.

- Иако не знамо тачно ка-
да ће бити старт друге пол-
усезоне, а очекујемо да то 
буде почетком марта, одлу-
чили смо да почнемо са пр-
ипремама. Најприје, према 

навици, радимо на стицању 
физичке снаге на терену и у 
теретани, а у другом дијелу 
разрађујемо игру и дого-
варамо пријатељске утакм-
ице - рекао је предсједник 
Управног одбора клуба Сла-
вен Шмуља додајући да неки 
играчи више нису дио по-

ставе клуба.
- Са Гораном Шаренцем, 

Гојком Топићем и Николом 
Кнежевићем смо споразумно 
прекинули сарадњу и овом 
приликом им се захваљујем 
за све што су у својим игр-
ама пружили клубу - рекао је 
Шмуља.

Рукометни клуб „пали моторе“

У наставак
првенства са 

властитим снагама

Клуб ће ресурсе усмјерити на 
развој омладинских селекција 

Циљ што 
бољи 
пласман и 
разигравање 
младих 
играча

Полиција …………………….................................................... 122                     
Ватрогасци ………………….……......................................... 123
Хитна помоћ……………………………........................................124
Породична медицина …………....................................... 333-218
Амбуланта Осиња ……………………............................... 325-018
Градска управа …………………..….................................315-121

Va`niji
telefoni

24. јануара навршавају се четири године од када са нама 
није наш драги

ТОПИЋ 
БОГДАН

За све што је прошло и што долази, недостајеш.
Чувамо те од заборава.

Твоја породица 
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Предсједник Републике Српске, 9. јануара 2023. године, одликовао је Дервентски лист орденом 
Његоша другог реда.

Спортски живот у Дерв-
енти током протекле године, 
на први поглед, није обил-
овао сензационалним ре-
зултатима, нити детаљима 
који би годину учинили нез-
аборавном. Наравно, спор-
тистима који су освајали ти-
туле у најљепшим успоме-
нама остаће те побједе и 
награде, али генерални ути-
сак је да љубитељи спорта 
нису имали много разлога за 
задовољство.

Ипак, било је и свијетлих 
примјера, а најозбиљнији 
искорак у организационом и 
резултатском смислу током 
прошле године направиле су 
дервентске рукометашице. 

Након што су у свом прволи-
гашком дебију одбраниле 
статус, на крају такмичарске 
2022/2023. године окитиле 
су се вицешампионском тит-
улом. Послије јесењег дије-
ла у актуелном првенству 
имају два бода мање од пр-
вака, а бод мање од другоп-

ласиране екипе и потпуно су 
равноправан такмац за врх 
табеле. Жеља да наступе у 
најјачој лиги у БиХ, послије 
освајања другог мјеста, није 
им се остварила, па ће нову 
шансу тражити у новом 
такмичењу.

Из сивила се подигао и 
Клуб малог фудбала који је, 
након што је у првенству ст-
екао право наступа у зав-
ршници друголигашког так-
мичења, остварио пласман у 

Прву футсал лигу. И одмах у 
дебитантској сезони након 
јесењег дијела сезоне сти-
гао у сам врх табеле. Како 
ће се ствари у резултатском 
смислу даље одвијати видј-

еће се врло брзо, јер футс-
алери се први са зимске па-
узе враћају на терене.

Да ниједно зло никад не 
долази само најбоље се ув-
јерио најстарији дервентски 
фудбалски колектив „Тек-
стилац“. Послије организац-
ионих проблема са којим се 

клуб дуго суочавао, услије-
дио је и пад у резултатском 
смислу, па се „Текстилац“ 
„оклизнуо“ у Другу фудбал-
ску лигу РС. Консолидовано 
руководство клуба храбро је 

најављивало експресни пов-
ратак у прволигашко дру-
штво. Али, то послије јесе-
њег дијела, не изгледа ним-

ало извјесно. „Текстилац“ је 
тек осми са значајним бод-
овним дефицитом у односу 
на водеће екипе на табели.

Осим „Текстилца“ у Дер-
венти је активан само још 
један фудбалски колектив, 
осињски „Борац“, који се та-

кмичи у Подручној фудба-
лској лиги Добој.

Када је фудбал у питању 
никако не треба занемарити 
млађе селекције „Текстилца“ 
у којима наступа више од 

стотину играча и који, током 
сезоне, сваког викенда оди-
грају по неколико утакмица. 
Ни резултати не изостају, па 

би неко морао да стави прст 
на чело и запита се гдје нес-
тају играчи који побјеђују у 
млађим категоријама.

Руже не цвјетају ни руком-
еташима у прволигашком 
друштву, па је тешко зами-
слити како би било да је кл-

уб, послије освајања трећег 
мјеста у сезони 2022/2023. 
године, прихватио понуду и 
заиграо у Премијер лиги 
БиХ. Послије јесењег дијела, 
Рукометни клуб „Дервента“ 
је у средини табеле, без ша-
нси да се умијеша у борбу за 
врх табеле.

У прволигашком рангу 
такмичења су и дервентски 
куглаши, као и шахисти, a до 
јуче и кошаркаши, који су 
престали да се такмиче у 
овом рангу.

Традиционално, Дервента 
има врло добро развијен рад 
клубова који његују бори-
лачке спортове. Такође, тра-
диционално, они доносе на-
јвише одличја у Дервенти и 
најчешће се пењу на побје-
дничка постоља. Куриозитет, 
када су у питању борилачки 
спортови, представља чиње-
ница да један број чланова 

дервентских клубова наст-
упа за клубове у Србији. И 
то врло успјешно, а предњ-
аче боксери који граде озб-
иљну репутацију.

Доста пажње током про-
шле године побудио је нас-
туп баскеташа у такмиче-
њима која су, за публику, вр-

ло атрактивна и динамична.
Бројне наступе забиље-

жили су и мотоциклисти, ат-
летичари, стонотенисери, 
као и бројни аматери који се 
спортом баве рекреативно, 
за „своју душу“, попут бици-
клиста и планинара.

Спортски риболовци, као 
и сваке године, уз организ-
овање бројних акција усмје-
рених у очувању природе, а 
првенствено Укрине, биље-
же солидне резултате на св-
им такмичењима на којима 
се појављују.

ДЛ

Дервентски спорт у 2023. години
СПОРТ

Година без сензација

Манифестације
Дервента је током године била домаћин бројним сп-

ортским манифестацијама, а осим редовних утакмица 
клубова који се такмиче у лигашком систему, пажњу 
побуђују бројни турнири и званична такмичења која 
окупљају такмичаре који из Дервенте увијек носе 
лијепе успомене. Предњаче организатори „Дервента 
Нектар футсала“, затим уличних трка, Дјечијег фудб-
алског турнира, те мото трке на терену „Мирон мото“ и 
друге. 

Најозбиљнији 
искорак 

направиле 
дервентске 

рукометашице

Бројне наступе забиљежили су и 
мотоциклисти, атлетичари, 
стонотенисери


